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کمپ های ترک اعتیاد بزرگسالان، 
جای کودکان معتاد نیست

مدیرکل بهزیســتی البرز با بیــان اینکه البرز 
کمپ ترک اعتیاد کودکان و نوجوانان ندارد، گفت: 
با توجه به شــرایط خاص کمپ های ترک اعتیاد 
بزرگســالان، حضور کودکان و نوجوانان در این 

مراکز درست نیست. 
اســدالله حیــدری اظهار کــرد: البــرز فاقد 
مرکز تــرک اعتیاد ویــژه کــودکان و نوجوانان 
است و معتادین زیر 18 ســال برای سم زدایی به 

بیمارستان های استان معرفی می شوند.
 او ادامه داد: با توجه به شرایط خاص کمپ های 
ترک اعتیاد بزرگسالان، حضور کودکان و نوجوانان 
در این مراکز درست نیست به همین دلیل دانشکاه 

علوم پزشکی استان به این حوزه ورود کرده است.
 او افزود: بیمارستان های اســتان برای انجام 
عملیات ســم زدایی، معتادین زیر 12 سال را به 
راحتی پذیرش می کنند ولــی  برای معتادان 12 
سال به بالا سخت گیری های خاص خود را دارند 

که این روند نیازمند اصلاح است.
 این مسئول خاطرنشــان کرد: سنین کودکی 
و نوجوانی از حساســیت ویژه ای برخوردار است 
و اگر فردی در این دوره هــا به مصرف مواد مخدر 
عادت کند در بزرگسالی به سختی می تواند اعتیاد 
را کنار بگذارد به همین دلیل مســئولان استان 
باید با حساسیت بیشتری در خصوص سم زدایی 

کودکان و نوجوانان زیر 18 سال اقدام کنند.
    

۱۱۰۰ نفر از مدیران بهزیستی، 
مراکزغیردولتی دارند

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: 11۰۰ 
نفر از مدیران سازمان بهزیستی مراکز غیردولتی 
یا موسسات وابســته یا همکار با بهزیستی دارند؛ 
به نحوی این افراد خودشان با خودشان همکاری 
می کنند.  وحید قبادی دانا  در گفت وگو با ایلنا، در 
ارتباط با اجرای بخشنامه منع پذیرش و یا قبول 
منافع متعارض در بهزیســتی که پروانه فعالیت و 
تأسـیس مراکز بهزیستی برای برای مدیران این 
ســازمان ممنوع  می کند، گفت: البته واگذاری 
مراکز به خویشاوندان مدیران نیز تخلف محسوب 
می شود. طبق بخشــنامه مدیران باید مراکز را به 
خیریه هایی واگذار کنند که پیش تر مجوز احداث 
مراکز را دریافت کرده بودند. این بخشنامه مشخص 
می کند که افراد بین مدیریت یا موسسات خود باید 
یکی را انتخاب کنند. رئیس سازمان بهزیستی در 
ارتباط با ضرب العجل اجرای این بخشنامه گفت: 
این مدیران ســازمان بهزیستی ســه ماه فرصت 
دارند تا مراکز را واگذار کنند یا پســت مدیریت را 

رها کنند.
    

دستگیری ۲۸ نفر در رابطه با 
فروش سئوالات کنکور

رئیس پلیس پایتخت گفت: 28 نفر از افرادی 
که سعی در فروش ســئوالات کنکور را داشتند 
شناسایی و دستگیر شــدند. به گزارش خبرنگار 
مهر، سردار حسین رحیمی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: با باند فروش سئوالات کنکور برخورد 
کرده ایم. او افزود: تاکنون حدود 2۷ الی 28 نفر از 
افرادی که اقدام به این کار کرده بودند شناسایی و 

دستگیر شده اند. 
ســردار رحیمی گفت: این خبــر صحت دارد 
شایعه نیست و به افرادی که فکر می کنند می توانند 
از این طریق مردم را فریب دهند هشدار می دهیم 
پلیس با آنها برخــورد خواهد کــرد. به گزارش 
خبرگزاری مهر، شب یکشنبه سردار علی ذوالقدر، 
رئیس پلیــس امنیت تهران گفته بود: ســوالات 

کنکور در یک قدمی فروخته شدن بود.

از گوشه و کنار

آسو محمدی

طرح جداسازی ســازمان زندان ها 
به تازگی در مجلس شــورای اسلامی 
به جریان افتاده اســت. موضوعی که 
البته سابقه آن به اواخر دهه ۷۰ و اوایل 
دهه 8۰ بازمی گردد و همواره چالشی 
میان حاکمیت و فعالان حقوق بشــر 
قلمداد شده اســت. حالا نمایندگان بر 
ساماندهی این نهاد اصرار دارند و یکی 
از راه های مدنظر آنها الحاق این سازمان 
به وزارت کشور است. بحثی که بسیاری 
آن را دارای بار مالی برای دولت می دانند 
و امکان اجرایی شدن آن را قابل تحقق 
نمی داننــد. در اولین موضع از ســوی 
دولت؛ علی ربیعی، ســخنگوی دولت 
گفت: »جزئیات طرح جداسازی سازمان 
زندان ها و جزئیات متن مصوب احتمالی 
مجلس هنوز مشخص نیست. بنابراین 
ارزیابی موضوع و اعلام موضع پیرامون 

آن، فعلاً، امکان پذیر نیست.«
طرح واگذاری ســازمان زندان ها 
از طــرف برخی نماینــدگان به ویژه 
اعضای فراکسیون حقوق شهروندی 
تهیه شــده و در حال طــی مراحل 
بــرای ارجاع به کمیســیون مربوطه 
اســت. نمایندگان حامــی این طرح 
معتقدند با این کار ســازمان زندان ها 
را نظارت پذیرتر می کننــد. درواقع 
نظارت پذیــری، شــفافیت و رعایت 
حقوق شهروندی محکومان به حبس، 
ســه دلیلی اســت که بر مبنای آن 
تعــدادی از نمایندگان طــرح انتزاع 
سازمان زندان ها از قوه قضاییه و الحاق 

این سازمان به وزارت کشور را تدوین و 
به هیات رئیسه مجلس ارائه کرده اند.

به گزارش ایسنا، در متن طرح انتزاع 
ســازمان زندان ها و اقدامات تامینی و 
تربیتی از قوه قضاییه و الحاق آن به وزارت 
کشــور آمده اســت: »اصلاح ساختار 
مدیریتی کشــور در شــرایط فعلی از 
الزامات اساسی است که اهتمام تمامی 
کارگزاران نظام جمهوری اسلامی ایران 
را می طلبد. یکی از موارد حســاس که 
ارتباط فراوانی با جایگاه حاکمیت قانون، 
حقوق شهروندی و نیز حقوق حاکمیت 
دارد وضعیت فعلی سازمان زندان ها و 
اقدامات تامینی و تربیتی است. در حال 
حاضر گستردگی وظایف قوه قضاییه و 
نیز تاکیدات تمام احکام شرعی و دینی 
بر لزوم رعایت حقوق ملت تاکید می دارد 
که نسبت به آن باید حساسیت بیشتری 
داشــت. لذا به منظور اثربخشی بیشتر 
احکام دادگاه ها بر محکومان و متهمان 
و  با هدف لحاظ کردن حقوق حاکمیت 
و متهمان و همچنیــن امکان نظارت 
مستمر و شفاف بر حقوق شهروندان در 
زندان ها، پیشنهاد می شود آن سازمان از 
قوه قضاییه انتزاع و به وزارت کشور الحاق 
شود.« همچنین دو روز پیش نایب رئیس 
فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی 
دلیل تهیه طرح انتزاع سازمان زندان ها 
از قوه قضائیه و الحاق بــه قوه مجریه را 
تشــریح کرد. عبدالکریم حسین زاده، 
نماینده مردم نقده در مجلس در صفحه 
شخصی خود در شبکه اجتماعی توئیتر 
نوشت: »آنچه در توییتر درباره وضعیت 
زندانیان خوانــدم، برآمده از مطالباتی 
است که مدت هاســت ذهنم را به خود 

مشغول کرده و زمینه ساز تهیه طرحی 
برای انتزاع سازمان زندان ها از قوه قضائیه 
و الحاق آن به دولت شد تا شاید اولین قدم 
جدی برای نظارت بر زندان ها برداشته 
شــود. از آنجا که طرح انتزاع سازمان 
زندان هــا هفته آینده در دســتور کار 
کمیسیون قضایی مجلس قرار دارد باید 
امیدوار بود که در روزهای آینده با نظر 
مساعد همکارانم در مجلس خبرهای 
خوبی در این باره بشنویم. اما چرا به فکر 

تهیه این طرح افتادم؟«
 نمایندگان پاسخی برای 
خانواده زندانی ها ندارند

حسین زاده در ادامه نوشته است: »در 
طول سال های نمایندگی ام بارها خانواده 
زندانیان به دفترم مراجعه کرده اند و از 
مشــکلات گفته اند و تا امروز هر کاری 
برای حل این مشکلات صورت گرفته، 
از راه رایزنی دوســتانه با عزیزان قوه و 
ســازمان زندان ها بوده زیــرا به لحاظ 
قانونی مجلــس و نمایندگانش امکان 
هیچ دخالتی در این حوزه ندارند. بدیهی 
است اینکه صادرکننده حکم، مجری 
حکم و نهاد ناظر بر نحوه اجرای حکم، 
همگی در یک قوه تجمیع شده، امکان 
سهو و خطا را افزایش می دهد و امکان 
نظارت بیرونی بر این فرآیند را کاهش 
می دهد و زمانی که خبر اتفاقات ناگوار 
از درون زندان ها منتشر می شود، ما به 
عنوان نمایندگان مردم نه پاسخی برای 
آن ها داریم و نه امکانی برای بررســی 

دقیق موضوع.«
او توضیــح داده اســت: »بــا این 
تجربیــات، به این فکر افتــادم که چرا 
مجلس که وظیفه نظارت دارد، در این 

حوزه بسیار مهم حقوق شهروندی حق 
ورود ندارد؟ در قوانین ما نظارت مجلس 
بر قوه قضائیه، پیش بینی نشده و تجربه 
سرنوشت تحقیق و تفحص مجلس هفتم 
از قوه قضائیه نشان داد که از این مجاری، 
نظارت مســتمر و موثر بــر زندان ها و 
وضعیت زندانیان ممکن نیست. بنابراین 
به فکر طرح نظارت پذیرکردن زندان ها 
از طریق جدا شدن سازمان زندان ها از 
قوه قضائیه و الحاق بــه دولت افتادم. با 
تفکیک این بخش پرهزینه از قوه قضائیه 
و سپردن مســئولیت آن به قوه مجریه 
علاوه بر مســائل مالی امــکان نظارت 
مستمر نمایندگان مجلس به زندان های 

سراسر کشور نیز مهیا می شود.«
موافقان و مخالفان چه می گویند؟

در این میان محمدعلی  پورمختار، 
عضو کمیسیون حقوقی مجلس درباره 
نتیجه بخش بودن این طرح تردید دارد 
و می گوید: »برای واگذاری زندان ها به 
قوه مجریه باید این موضوع را از دو جنبه 
فیزیکی و آموزشی مورد بررسی قرار داد. 
درواقع مشکلاتی که هم اکنون سازمان 
زندان ها از لحــاظ فیزیکی با آن روبه رو 
است، بیشتر در خصوص کمبود فضای 

خواب، بودجه، مسائل آموزشی، تربیتی، 
بهداشتی و تغذیه ای است که ناشی از 
دریافت نکردن بودجه مناســب است. 
بنابراین باید بررسی شود که دستگاه های 
دیگر همانند وزارت کشور قادر به رفع این 
مشکلات هستند یا خیر.« این نماینده 
مجلس با بیان اینکه جدایی ســازمان 
زندان ها از قوه قضائیه و الحاق آن به قوه 
مجریه یک موضوع چند وجهی است و به 
حتم باید در کمیسیون مربوطه بررسی 
دقیق و کارشناسانه شود می گوید: »یکی 
از مواردی که باید مورد بررسی قرار گیرد 
این اســت که ببینیم آیا وزارت کشور 
تجربه لازم را بــرای مدیریت زندان ها 
دارد یا اینکه نگاهش نسبت به زندان ها 
فقط اداره خوابگاهی افراد زندانی است؟ 
در واقع حفاظــت از زندان ها به لحاظ 
امنیتی، نگهداری و جلوگیری از فرار و 
تبانی زندانیان موضوعی بسیار پیچیده 

و ویژه است.«
در مواقع ضروری نیاز به یک قاضی 

اجرای احکام است
از دیگر سو ابوالفضل ابوترابی، عضو 
کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس 
از مخالفان این طرح است. او می گوید: 
»سال ها قبل به نوعی طرح های مشابه 
مبنی بر جداسازی سازمان زندان ها از 
قوه قضائیه به مجلس شورای اسلامی 
ارائه شد؛ اما از آنجا که زندان ها مکانی 
برای اجرای حکم افراد مجرم اســت و 
امکان دارد این افــراد در مدت اجرای 
احکامشان به دلیل برخی مشکلات از 
جمله بیماری، مشکلات خانوادگی یا 
حمل مواد مخدر و... نیاز به تصمیمات 
متعدد قضایی داشته باشند، این طرح 
رد شــد. درواقع زندان هــا برای صدور 
دســتورات قضایی در مواقع ضروری 
نیاز به یک قاضی اجرای احکام یا ناظر 
زندان دارد و همین امر هم باعث شد در 
تمام دوره های مجلس شورای اسلامی 

موافقتی با این طرح صورت نگیرد.«
در همه جای دنیا سازمان زندان ها 

تحت نظر قوه مجریه هستند
اما نعمــت احمــدی، حقوقدان و 
وکیل پایه یک دادگستری به طور کامل 
موافق این طرح است و نسبت به مثبت 
بودن آن تردید کم تری دارد. احمدی 
توضیح داده است: »استقلال قوه قضائیه 
باید به اعتبار قاضی و استقلالی که در 
رای صادر می کند، باشــد اما اگر دیگر 
زیرمجموعه های قوه قضائیه به استناد 
استقلال قوه قضائیه از نظارت مجلس 
شورای اســلامی خارج شود ایراد دارد. 
در حال حاضر اگر در سازمان زندان ها 
اتفاقــی رخ دهد نماینــدگان مجلس 
شورای اســلامی نمی توانند نسبت به 
علت وقــوع آن حادثه، قــوه قضائیه را 

استیضاح کنند یا تذکری بدهند. زیرا 
سازمان زندان ها زیر نظر دستگاه قضایی 
و به عبارتی تحت مجموعه قوه قضائیه 
اســت و امکان نظارت مجلس شورای 
اسلامی بر این ســازمان وجود ندارد. 
این درحالی است که در همه جای دنیا 
بخصوص در کشــورهای توسعه یافته 
سازمان زندان ها و حتی نهاد دادستانی 
برای آنکه پاســخگو باشند تحت نظر 
قوه مجریه قرار می گیرند. در واقع قوه 
مجریه به عنوان مدعی العموم محسوب 

می شود.«
این وکیل دادگستری با بیان اینکه 
طرح کارشناسی نشده است، می گوید: 
»اگر دولت بتواند طرحی ارائه دهد که 
سازمان زندان ها از قوه قضائیه جدا شود و 
تحت نظر قوه مجریه قرار گیرد، بسیاری 
از مشکلات درخصوص نظارت پذیری 
و شــفافیت زندان هــا و رعایت حقوق 
شهروندی محکومان حل خواهد شد. 
طبق قانون اساســی درست است که 
اجرای احکام به قوه قضائیه و دادگاه ها 
داده شده اما موضوع اصلی این است که 
نگهداری از زندانی در اختیار قوه قضائیه 
نباشد. اگر زندان ها تحت نظر قوه مجریه 
و وزارت کشور باشــد براحتی می توان 
آنها را تحت نظــارت و کنترل قرار داد و 

مسئولان را پاسخگو کرد.«
آیا این طرح تصویب می شود؟

با این حال براســاس تبصره 4 این 
طرح وزارت کشور موظف است ظرف 
دو ماه بعد از تصویب این قانون نسبت 
به تدوین آیین نامه اجرایی ســازمان 
مذکور اقدام و به تصویب هیات وزیران 
رسانده و نیز وزارت کشور موظف است 
هر۶ ماه یک بار گزارش کامل عملکرد 
ســازمان زندان ها و اقدامات تامینی و 
تربیتی را در صحــن علنی قرائت کند. 
حال باید منتظر ماند و دید که در مجومع 
بهارســتانی ها چه نگاهی به این طرح 
دارند. آیا این مسئولیت را به دوش قوه 
مجریــه می اندازند یا ایــن طرح مثل 
دهه های اخیر به فراموشــی ســپرده 

می شود. 

طرح »واگذاری مدیریت زندان ها به دولت« در مجلس به جریان افتاد

زندان داری؛ از قوه قضاییه به قوه مجریه

اخبار کیش

در نشســت دکتر مظفری، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
کیش و محمد نهاوندیان، معــاون اقتصادی رئیس جمهور بر 
حمایت قاطع از بخش خصوصی و اطمینان بخشی به آنان تاکید 
شد. به گزارش ایلنا؛  دکتر مظفری در این دیدار با اشاره به تشکیل 
شورای مطالعات راهبردی و تدوین نقشه راه، گزارش مفصلی 
از برنامه میان مدت سه ســاله کیش را به همراه اقدامات انجام 
شده در خصوص طرح های عمرانی انجام شده ، درحال انجام 
و نیمه تمام فعال شده، بحث پسماند، ساخت و توسعه تصفیه 
خانه فاضلاب و پروژه های زیر ســاختی شامل بندر و فرودگاه 
را به اطلاع معاون اقتصادی رییس جمهور رساند. همچنین در 
این نشست، مشکل زیرساختی کیش در زمینه برق مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در این 
زمینه خواستار دخالت دولت در تعیین مالکیت شرکت آب و برق 
کیش و اتصال برق این منطقه به شبکه سراسری شد. مدیرعامل 

سازمان منطقه آزاد کیش در این دیدار، ایجاد پایگاه های آموزشی 
برای سازمان ها و موسسات فعال در زمینه آموزش های هوایی و 
دریایی، تاسیس اقامتگاه های ویژه گردشگران سلامت و تقویت 
اکوتوریســم با بهره گیری از طبیعت بکر جزیره هندورابی را از 
جمله محورهای تهیه بسته های سرمایه گذاری برای فعالان 
اقتصادی علاقمند به سرمایه گذاری در جزیره هندورابی اعلام 
کرد.   قدامات انجام شده در کیش و شناسایی فرصت سرمایه 
گذاری و تهیه کتابی دراین خصوص برای سرمایه گذاران نیز 
یکی دیگر از محورهای گفتگوی این نشســت بود که معاون 
اقتصادی رییس جمهور با مثبت خواندن این اقدامات از مدیر 
عامل سازمان منطقه آزاد کیش خواست با حمایت همه جانبه 
از فعالیت های بخش خصوصی زمینه را برای رونق اقتصادی 
منطقه فراهم کند. همچنین محمد نهاوندیان، معاون اقتصادی 
رئیس جمهور در این نشست با بیان این که کیش، منطقه بی نظیر 

در حوزه های گردشــگری، اقتصادی و سرمایه گذاری است از 
برنامه های راهبردی سازمان منطقه آزاد کیش ابراز رضایت کرد 
و از دکتر مظفری خواست تا با پیگیری این برنامه ها و بهره گیری 
از مشاوران با تجربه، تهیه و تدوین برنامه ریزی بلند مدت  را نیز 
برای جزیره کیش در دستور کار قرار دهد. نهاوندیان با تاکید بر 
لزوم کاهش ریسک سرمایه گذاری، از زیر ساخت های انجام شده 
در کیش استقبال کرد و آن را عامل مهمی در اطمینان بخشی به 
سرمایه گذاران دانسته و افزود: توجه به زیرساخت های کیش و 
گسترش و توسعه آن و اتمام پروژه های نیمه تمام که اکنون در 
دستور کار سازمان منطقه آزاد کیش قرار گرفته است؛ کاهش 
ریسک سرمایه گذاری و اطمینان بخشی به سرمایه گذاران را به 
دنبال خواهد داشت، معاون اقتصادی رئیس جمهور به جایگاه 
جزیره کیش در صنعت گردشگری و امکانات ایجاد شده در این 
جزیره اشاره کرد و خواهان مراودات گردشگری این منطقه با 

کشورهای همسایه بویژه ترکیه شد. در این نشست درخصوص 
4۰۰ ابزار مالی  که مرکز پژوهش های بازرگانی معرفی کرده است 
بحث و گفت و گو و پیشنهاد شد برای کمک به سرمایه گذران، 
می توان ازاین ابزارها استفاده کرد. مظفری در این دیدار از دکتر 
محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رییس جمهور برای حضور در 
یازدهمین نمایشگاه بین المللی بورس، بانک، بیمه و خصوصی 
سازی و ششمین نمایشگاه فرصت های سرمایه گذاری کشور که 
در قالب رویداد کیش اینوکس 2۰19 از  2۷ تا 3۰ آبان  در کیش 

برگزار می شود دعوت کردند.

بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی کیش 
پس از حضور در چهارمین کنگــره بین المللی 
سلامت کشــورهای اســلامی موفق به کسب 
تندیس برند برتر در حوزه گردشــگری سلامت 
شد.  به گزارش ایلنا، پیرو حضور دکتر نادعلی نژاد 

رئیس بیمارستان کیش و دیگر نمایندگان این 
مجموعه در چهارمین کنگره بین المللی سلامت 
کشورهای اســلامی، بیمارستان کیش موفق به 
کسب تندیس برتر سلامت، بعنوان یکی از 5 برند  
برترگردشگری سلامت در کشورهای اسلامی شد.  

این نشان براساس عملکرد ، میزان توجه به ارائه 
خدمات دقیق و برند سازی خدمات در عرصه های 
بین المللی به  بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی 
کیش اهدا شد. در طول برگزاری چهارمین کنگره 
بین المللی ســلامت، مقامات و مسئولان برگزار 

کننــده ازجمله مهدی کریمی رئیس شــورای 
سیاست گذاری مرکز توسعه گردشگری سلامت 
کشورهای اسلامی ، مجید زنگوئی دبیرکل مرکز 
توسعه گردشگری سلامت و دکتر سعید هاشم زاده 
رئیس اداره گردشگری سلامت وزارت بهداشت از 

غرفه بیمارستان کیش بازدید کردند و ضمن تقدیر 
از پرسنل حاضر در نمایشگاه، با دکتر نادعلی نژاد 
رئیس بیمارستان کیش مذاکراتی انجام دادند. 
گفتنی است به منظور تعاملات بیشتر، نمایندگان 
بیمارستان کیش با حدود2۰ شرکت گردشگری 
و تسهیلگری ایرانی و شرکت عراقی، آذربایجانی و 
عمانی مذاکره و گفتگو کردند و مقدمات برای عقد 

قرارداد با تعدادی از این شرکت ها فراهم شد.

استقبال معاون اقتصادی رئیس جمهور از برنامه راهبردی کیش

بیمارستان کیش موفق به کسب تندیس برتر برند گردشگری سلامت شد 

نظارت پذیری، شفافیت و 
رعایت حقوق شهروندی 
محکومان به حبس، سه 

دلیلی است که برمبنای آن 
تعدادی از نمایندگان طرح 
انتزاع سازمان زندان ها از 

قوه قضاییه و الحاق این 
سازمان به وزارت کشور 

را تدوین و به  هیات رئیسه 
مجلس ارائه کرده اند

سخنگوی دولت: جزئیات 
طرح جداسازی سازمان 
زندان ها و جزئیات متن 
مصوب احتمالی مجلس 

هنوز مشخص نیست. 
بنابراین ارزیابی موضوع و 
اعلام موضع پیرامون آن، 

فعلاً، امکان پذیر نیست
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